
Resumé af ordinært møde i Skt. Elisabeth Kirkes menighedsråd 23.11.2024 

Til stede: Sognepræst Michal Bienkowski (MB), Marymalar Elden (ME), Jeniton Soosaithas (JS), 
Birgit Bidstrup Jørgensen (BBJ), ref., og kasserer Paul Hanna. 
Afbud fra: Sebastian van der Meer (BM), Mitek Wozniak (MW), Anders Ravn Jepsen (ARJ), Charbel 
Saab (CS), Zdzislaw Socinski (ZS) 

 
1. Sket siden sidst:  

31.08. Arbejdslørdag: Meget effektivt arbejde og godt fremmøde.  
05.10. Høstfest: Auktionen indbragte 11.817 kr. Beløbet til de to sponsorbørn er betalt. Vedr. 
anvendelse af det overskydende beløb se pkt. 14 
18.-25.10 Valfart til Polen: Forløb godt, professionelt ledet.  
02.11. Alle Helgen med procession til kirkegården. Forløb godt.  
16.11. Elisabethfest: Forløb fint. Denne gang med flere deltagere fra Slagelse. Ved næste fest bør vi 
sørge for mikrofoner, da det er svært at høre i salen.  

 
2. Til- og afgået post:  

Tilbud fra bispekontoret om foredragsholder fra Bibelselskabet. Pris 2.500 + moms og transport. 
MR mener, at der ikke vil være en interesse i menigheden, der berettiger udgiften. 
Fælles sognetur til arrangementet ”Himmelske Dage” i Silkeborg omkring Kristi Himmelfart. Plakat 
hænges på opslagstavlen. 
Indsamlede midler på De Fattiges Søndag går til Caritas til gavn for ofre for sultkatastrofen i Sudan. 
Bispekontoret: Top Danmark opsiger bygningsforsikringer. Disse dækkes fremover af Howden.  
Katolsk Lommebog er udkommet. MB taler med Jan om fællesbestilling. 
 

3. Kommende arrangementer:  
14.12.  Adventsretræte ledet af p. Daniel Jimenez. Luciaoptog efter messen. 
Julekrybbe bliver i år i den libanesiske udgave. PH er tovholder.  
24.12. Julenats messe i Holbæk kl. 00.00, reception med et glas vin bagefter. 
26.12. International julemesse kl. 15.30 
28.12. Den hellige Families fest kl. 15.30 
31.12. Nytårsaften, messe kl. 15.30, reception eftere messen. 
01.01. Tamilsk messe kl. 17. 

 
4. Næste møde i menighedsrådet: ordinært møde 18.01.; budgetmøde aftales ved næste møde.  

 
5. Udskiftning af flere vinduer i søsterhuset, stueetage og 1. sal?   

Udsættes til næste møde i MR, da rådet ikke er beslutningsdygtigt. 

6. Status for fugning af vægge pga. murbier  
Udsættes til næste møde i MR. 

7. Læhegn som afskærmning ved arealet foran menighedssalen? 
Udsættes til næste møde i MR. 

8. Status for Holbæk Kommunes ønske om belysning på Carl Reffsvej 6 (PH) 
Menighedens svar er sendt til Holbæk Kommune, som videregiver til beboerne i Elisabethcentret, 
at menigheden ikke kan påtage sig at etablere belysning på gangarealet på bagsiden af kirke og 
søsterhus. 
 

9. Status for organisering af rengøring i kirke og menighedslokaler 
For at øge ansvarligheden blandt de tilmeldte ønsker Alice at hver gruppe finder en repræsentant 
som kan modtage informationer, lave aftaler omkring rengøringen og videregive dem på gruppens 
eget sprog. Alice taler selv med grupperne.  



10. Ny Facebookside for menigheden med flere administratorer?  
JS spørger nogle unge fra menigheden, om de har lyst. 
 

11. Nyt om katolsk afdeling på Østre Kirkegård 
Mail fra BM, der har været i kontakt med Østre Kirkegård. Søstrenes grave er fredet. Ved krucifikset 
over p. Wijnens grav er der købt to gravsteder. Resten er ikke klausuleret for katolikker. En 
mulighed er at tale med Nikolaj Sogn. BM påtager sig dette.   
 

12. Status for plakater om kirkeskat (BBJ) 
Intet nyt. Udsættes til næste møde i MR. 

13. Status for montering af termostater i udlejningen) 
Er monteret og fungerer. 
 

14. Anvendelse af overskydende beløb fra høstfest 2024 og Elisabethfest 2023 og 2204 
Rådet er ikke beslutningsdygtigt, men da sagen af hensyn til regnskabsåret skal afgøres, orienteres 
de fraværende medlemmer og deres holdning til de foreslåede dispositioner høres. 
Høstfesten: Overskydende beløb på 5318 kr. forelås fordelt med 2.018 kr. til kirkernes julehjælp i 
Holbæk. BM er kontaktperson. Resten, 3.000 kr., gives af PH videre til det projekt, Caritas støtter i 
anledning af Verdensdagen for de fattige. 
Elisabethfesten: overskydende beløb på 6.300 fra Elisabethfesten 2023, og for 2.870 kr. fra 2024 
foreslås lagt sammen og anvendt til et formål, som MR beslutter, evt. en ny 
industriopvaskemaskine (se pkt. 17), evt. nyt betræk til stolene i siderne af kirken.   
 

15. Istandsættelse og fremtidig brug af præstekontoret  
Præstekontoret bør bruges mere. Evt. kan det blive malet og mere afslappede møbler kan sættes 
ind. Den brandsikre boks skal forblive i rummet. Beslutninger tages på næste møde. 
 

16. Istandsættelse af Elisabethstatuen på udearealet, da malingen skaller af  
Før statuen kan få ny maling skal den gamle slibes af, og der skal gives grunder afhængig af, hvilket 
materiale statuen er lavet af. Dette skal først fastslås. Kim Andersen har tilbudt at male statuen.  
 

17. Opvaskemaskinen vasker ikke ordentligt op. Udskiftes?  
Problemerne kan skyldes, at maskinen mangler varmt vand, fordi vandvarmerens kapacitet er for 
lille. JS spørger om årsag til problemerne og om tilbud på en ny maskine. Tages op på næste møde. 
 

18. Forslag: Kan menigheden genoptage skikken med at give hånd ved fredshilsen?  
Sognepræsten oplyser, at det er tilladt at give hånden, men nogle foretrækker den nye praksis, så 
menigheden må selv vælge. Han vil nævne dette under meddelelser. 
 

19. Små ministranter har svært ved at bære messebogen  
Messebogen er meget tung for de mindre ministranter, når den skal bringes tilbage til 
credensbordet. JS taler med ministranterne om problemet og evt. løsninger. 
 

20. Eventuelt 
Af hensyn til deltagernes planlægning afholdes arbejdslørdagene fremover palmesøndag og 1. 
lørdag i september. 

 


